
O primăvară 
frumoasă!

Dragi�chitileni,

Primăvara�este�mai�mult�decât�un�anotimp,�este�o�stare�de�spirit�care�ajunge�în�sufletele�
noastre,�ale�tuturor�şi�ne�rotunjeşte�frumos�visurile.�Primăvara�este,�mereu,�momentul�unui�
nou�început,�în�care�împărtăşim�bucuria�cu�cei�din�jurul�nostru�şi�momentul�unor�sărbători�
speciale,�dăruite�femeilor�din�viaţa�noastră:�ziua�mărţişorului�şi�ziua�femeii.
Îmi�doresc�să�avem�o�primăvară�cu�momente�„însorite”,�în�care�să�continuăm�și�să�demarăm�
proiecte�importante�pentru�orașul�nostru!
Sper�să�avem�cu�toţii�răgazul�să�ne�bucurăm�de�cât�de�frumoasă�e�Chitila�
în�zilele�de�primăvară�și�vă�spun�că�noi,�cei�din�administraţia�locală,�sperăm�
să�simţiţi�bucuria�de�a�fi�parte�din�această�comunitate.
Vă�doresc�o�primăvară�caldă,�cu�sănătate,�putere�de�muncă�şi�multe�bucurii!
Emilian�Oprea,�primar�Chitila

Chitila de ieri și de azi

Într-un proiect derulat în 
premieră națională, 
elevii chitileni vor realiza 
o pictură de mari 
dimensiunui pe un 
perete al holului școlii

De vorbă cu Adela Ștefan 
despre voluntariat. O 
muncă ce ajută, educă și 
valorează mult pentru 
viitoarea carieră

INTERVIU

Educația rutieră este un 
subiect de importanță, în 
special pentru cei mici, 
iar Fundația Pro Chitila a 
găsit o modalitate de le a 
transmite mesajul care să 
le stârnească interesul și 
să le ofere, în același 
timp, informații esențiale 
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Încă 20 de blocuri vor 
intra în procesul de 
termoizolare și 
eficientizare energetică. 
Finanțarea se va încheia 
în cursul lunii martie, 
iar în aprilie va urma 
licitația și începerea 
lucrărilor
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Încep racordările la 
utilități în cartierul 2 
Tineri al Chitilei. Enel 
Distribuție a avizat 
proiectul și în circa 30 
de zile cartierul va fi 
alimentat cu energie 
electrică. Au fost 
montate și conductele de 
gaze, se va face recepția 
lucrării, iar cetățenii pot 
solicita branșamentele 
individuale.

UTILITĂȚI



Dezvoltare continuă, în 
ciuda dificultăților

Studiile pentru 2016 despre care vă vorbeam cu puţin timp în urmă, 
prevăd transformarea Chitilei în ceea ce îmi doresc: un oraș 
modern, european, cu tot mai multe facilități pentru cetățenii săi
Dragii mei,

Am primit şi analizat şi 
situaţia compatibilităţii de 
accesare a fondurilor prin 
Programul Operaţional 
Regional (POR) unde 
primăriile din mediul urban 
sunt eligibile. Legat de 
aceasta, din păcate, faptul că 
suntem o primărie cu mai 
puţin de 20.000 de locuitori 
ne limitează şi nu ne dă 
dreptul de a accesa fonduri 
pentru infrastructura socio-
medicală. Aceasta împiedică 
finanţarea prin POR a 
proiectului nostru de a 
ridica o policlinică nouă în 
oraş şi vom fi obligaţi să 
găsim alte resurse. Dar 
planurile noastre sunt 
ambițioase şi vă asigur că
le vom pune în practică aşa 
cum am făcut şi până acum.
Astfel, în perioada imediat 
următoare redeschiderii 
programelor de finanţare, 
Primăria va depune proiecte 
pentru: reabilitarea termică, 
modernizarea şcolilor şi 
eficientizarea energetică a 
iluminatului şi clădirilor 
publice. Aici vorbim de 
îngroparea în subteran a 
reţelelor electrice- cel puţin 

a celor de iluminat public- și 
de infrastructură pe stâlpi 
cu destinaţie specială şi de 
iluminat economic cu led-
uri. Noi vom avea un 
contract semnat până la 
sfârşitul anului, iar dacă nu 
vor fi probleme cu licitaţiile, 
vom demara anul acesta. De 
asemenea, pregătim 
documentaţia pentru o nouă 
grădiniţă cu 120 de locuri, 
cu program prelungit, în 
zona blocurilor de la UTREC 
şi a unei creşe cu 25 de 
locuri în zona din Intrarea 
Căminului. Acestea ar fi 
proiectele cu termen 
imediat pe care le vom 
depune pentru finanţare. 
De asemenea, suntem în 
consultări cu Ministerul 
Energiei pentru proiectul 
din fonduri europene a unui 
parc de celule fotovoltaice 
de 4 hectare, pe locul fostei 
gropi de gunoi din Rudeni. 
Energia produsă acolo va fi 
compensată de  ENEL, astfel 
că un vom mai plăti 
iluminatul public, cel de la 
şcoli şi grădiniţe şi curentul 
electric de la Gospodăria de 
apă, ceea ce va scădea 
considerabil facturile de apă 
ale tuturor consumatorilor.

Din păcate, pentru că zona 
Bucureşti-Ilfov este regiune 
dezvoltată, este exceptată de 
la programele de 
infrastructură stradală pe 
fonduri europene, cum ar fi 
cele de apă, canalizare sau 
asfaltări. Astfel încât, ceea 
ce ne-a mai rămas de făcut 
în aceasta privinţă, adică 
finalizarea lucrărilor în 
cartierul Tineret 2 şi 
începerea celor din Tineret 
3, va fi făcut din fonduri 
proprii. Tot din aceeaşi 
cauză nu suntem eligibili 
nici pentru finanţarea 
europeană a proiectului 
pentru parcul din zona Islaz, 
pentru care însă, vom obţine 
finanţare din bugetul pentru 
parcuri al Fondului de 
Mediu iar programul de 
destufizare a Văii Mangului, 
în valoare de 332.000 de lei, 
îl vom finanţa din fonduri 
locale. Nu putem aplica nici 
pe infrastructura destinată 
sportului, dar vom demara 
proiectul bazinului de înot 
într-un parteneriat cu CNI, 
cu care vom colabora și 
pentru Casa de Cultură.
Primăria va aplica în 
perioada următoare şi la 
proiectele pentru întărirea 

Investiţii în Chitila

Strângerea câinilor fără stăpân

Alte două societăți au solicitat 
autorizații pentru a-și muta 
activitățile pe o suprafață de 
28.000 mp, în zona industrială a 
Chitilei: „Alex International 

Transport 94 SRL”,  firmă de 
transport şi service auto, care va 
crea 100 de locuri de muncă și 
„Siepcofar SRL”, un depozit de 
desfacere cu circa 120 de angajaţi.

Din 23 februarie au demarat 
acțiunile de strângere a câinilor 
comunitari de pe toate străzile 
Chitilei. Contractul, semnat de 
autorităţi cu firma „B&G Total 
Service”, prevede capturarea, 
transportul şi cazarea acestora 
pentru o perioada de 14 zile, 

conform legii. După această 
perioadă, câinii care au fost 
revendicaţi vor fi sterilizaţi, 
microcipaţi şi vaccinaţi gratuit, iar 
cei nerevendicaţi vor fi 
eutanasiaţi. Pentru revendicare 
cetăţenii se pot adresa Primăriei la 
telefon: 021.436.37.11.

Curăţenie de primăvară 

Primăria Chitila împreună cu 
Romprest a efectuat în februarie, 
curăţarea oraşului, vizând în 
special zonele unde se aruncă, an 
de an, deşeuri. Au fost curăţate de 
gunoaie: intrările în Rudeni, 
străzile Cartierului, Castanilor, 
Islaz, Drumul Vechi şi tot cursul 
pârâului Mangu. În plus, în toate 
zonele unde sunt aruncate regulat 
deșeuri au fost poziţionate camere 
de luat vederi. Cetăţenii sunt 
rugaţi să sprijine acţiunile de 

păstrare a curăţeniei sesizând 
Poliţiei Locale aruncarea 
deşeurilor în locuri nepermise.

capacităţii administrative, 
o serie de programe de 
training pentru angajaţii 
din administraţiile publice 
pentru ca și în viitor să 
rămânem campioni la 
absorbţia fondurilor, aşa 
cum am fost până acum.
Încercăm prin tot ceea ce 
facem să aducem mai mulţi 
bani la buget, bani pe care 
să-i cheltuim judicios astfel 
încât să putem veni în faţa 
oamenilor cu fruntea sus. 
Să închidem programul de 
investiţii, să ne onorăm 
promisiunile de a face să 
crească calitatea serviciilor 
şi implicit calitatea vieţii în 
oraşul nostru. Proiectele 
sunt ambiţioase, iar 

energia nemăsurată. Am 
construit enorm împreună, 
am dezvoltat Chitila pas cu 
pas prin efortul nostru 
comun şi lucrurile nu se 
vor opri aici. Suntem o 
comunitate unită, activă şi 
puternică şi vrem ca oraşul 
nostru să devină cu 
adevărat european. Pentru 
că o merităm. Dar numai 
împreună putem ajunge 
acolo unde ne propunem. 
Vă invit să îmi transmiteţi 
părerile şi problemele 
voastre, direct pe adresa de 
e-mail sau la audienţele din 
fiecare marţi.

Cu drag,
Emilian Oprea

Întâlnire cu primarul tău

Buletin de știri

Start pentru 
„paradisul verde”

Primăvara timpurie din acest an a permis continuarea lucrărilor la 
cel mai complex proiect verde al oraşului Chitila: Parcul din Valea 
Mangului, o arie naturală protejată care va deveni una dintre cele 
mai elegante și spectaculoase zone de agrement din jurul Capitalei

Iniţiativa realizării parcului 
de pe Valea Mangului a 
pornit din dorinţa edililor de 
a crea pentru locuitorii 
oraşului un spaţiu natural 
complet deosebit, un 
„paradis verde” cu totul 
special, de care toţi 
chitilenii, indiferent de 
vârstă, să se poată bucura.
Planul de amenajare a fost 
gândit de specialiştii 
Primăriei Chitila astfel încât 
să respecte, să protejeze şi 
să conserve ecosistemul 
existent aici, iar primul pas 
destinat protecţiei a fost 
deja făcut atunci când 
primarul Emilian Oprea a 
avut iniţiativa de a solicita 
Ministerului Dezvoltării ca 
Valea Mangului să fie 
inclusă în lista ariilor 
naturale protejate, 
ecosistemul de aici fiind 
similar celui din Delta 
Dunării.
Scopul major al investiţiei în 

valoare de 5,6 milioane de 
lei este cel de creștere a 
calităţii vieţii cetăţenilor, 
dar realizatorii proiectului 
urmăresc, de asemenea, şi 
extinderea zonelor verzi ale 
Chitilei către nivelul 
european de 26 mp pe cap 
de locuitor, protejarea 
patrimoniului natural și 
echilibrul ecologic.
După consolidarea malului 
stâng al Mangului, pe toată 
lungimea străzii Lacului şi 
consolidarea albiei cu 
palplanşe din PVC, va fi 
decolmatat şi destufizat 
pârâul şi se va realizara 
promenada, de la Parcul 
Dendrologic până la 
Şoseaua de Centură. 
Promenada, de aproape un 
kilometru lungime şi 2,5 
metri lăţime, va fi amenajată 
cu nisip stabilizat, va fi 
protejată cu balustradă 
metalică şi va avea bănci şi 
stâlpi ornamentali pentru 

iluminat. Pe lângă 
promenadă vor exista şi 
câteva zone împădurite ce 
vor completa peisajul 
natural, un patinoar pentru 
role şi un skatepark, 
terenuri de sport şi locuri de 
joacă pentru copii, realizate 
cu materiale naturale, un 
amfiteatru verde destinat 
spectacolelor, un pod 
pietonal şi o zonă de 
relaxare deschisă către 
Valea Mangului.
Mai puţin ştiut este faptul că 
în „Delta” Chitilei, cum mai 
este denumită zona 
viitorului complex Institutul 
de Biologie al Academiei 
Române a identificat mai 
multe specii de animale 
ocrotite prin Convenţia de la 
Berna, plus 176 de plante 
rare, pârâul Mangu fiind 
una dintre puţinele ape din 
ţară ce izvorăsc din câmpie 
şi unde mai există atât de 
multă floră şi faună rară.

Noi locuri de muncă

Grădiniţa ECO, aproape de deschidere

Primăria Chitila continuă să 
sprijine cetățenii aflați în căutarea 
unui loc de muncă și anunță o 
nouă serie de locuri de muncă 
oferite de companiile: Tropeum, 
Transmetal, Vel Pitar, Laromet, 

Benzinăria Mol și Iridex. 
Persoanele interesate de aceste 
posturi se pot prezenta zilnic, 
pentru detalii şi depunere de CV-
uri, direct la biroul viceprimarului 
Andrei Costel.

Pregătirile pentru deschiderea 
noii grădiniţe Eco au intrat în linie 
dreaptă. Au fost terminate 
racordurile la utilităţi, s-au 

completat dotările la spălătorie şi 
bucătărie, se fac ultimele finisaje, 
iar edilii speră ca în data de 15 
aprilie să taie panglica inaugurală.

Dezvoltare

Reabilitarea termică, în ritm accelerat
O veste bună vine de Mărţişor, pentru 
locatarii blocurilor din Chitila: continuă 
reabilitarea termică într-un ritm accelerat. 
Astfel, a fost aprobată finanţarea pentru 
încă 20 de blocuri ce vor intra în procesul 
de termoizolare şi eficientizare energetică. 
Este vorba despre Blocurile: 2, P1 
corpurile 1 şi 2, P2 şi SCT din str. 
Banatului nr. 2bis, de asemenea, 
Blocul 1 din Intrarea Banatului nr. 2, 
Blocul P9 din str. Mălinului nr.1, 
Blocul P1 din str. Lalelelor nr.21, 
Blocurile D2 şi D3 din str. Duzilor nr. 
58A, Blocurile A şi B din str. Aurel 
Vlaicu nr. 2A şi 2B, precum şi 
Blocurile F1 (Vlaicu nr. 10), F2 
(Vlaicu nr. 12), F3 (Vlaicu nr. 14), F4 
(Vlaicu nr. 16), Blocul C (Vlaicu nr. 
51), „Blocul Verde” (Vlaicu nr. 53) şi 
Blocurile A1 şi A2 (Vlaicu nr. 55).
Procesul de finanaţare va fi încheiat în 
cursul lunii martie iar în aprilie va fi 
organizată licitaţia pentru lucrări la 
întregul lot de blocuri şi probabil că după 
Paşti se va începe reabilitarea. 
Valoarea finanţată pentru aceste imobile de 
Ministerul Dezvoltării prin Programul 

Naţional Multianual privind creşterea 
performanţei energetice la blocurile de 
locuinţe este de 6,1 milioane lei, urmând ca 
reabilitarea unui alt lot de 13 blocuri, 
pentru care documentaţiile vor fi depuse în 
luna mai, să fie finanţată din fonduri 
europene.
80% din costul reabilitării termice este 
asigurat astfel: 50% de la bugetul de stat, 
prin Ministerul Dezvoltării Regionale şi 
Administraţiei Publice şi 30% de la bugetul 
local. Restul de 20% din totalul lucrării de 
reabilitare se împarte între toţi proprietarii, 
fiecăruia revenindu-i o cotă parte în funcţie 
de cota parte indiviză şi este plătit de 
asociaţia de proprietari prin impozit, extins 
pe o perioadă de 7 ani. Programul Naţional 
multianual privind creşterea performanţei 
energetice la blocurile de locuinţe este unul 
extrem de important şi cu 
numeroase avantaje pentru locatari, în 
primul rând de ordin financiar, dar şi 
estetic, căci asigură atât creşterea 
confortului din apartamente şi 
reducerea costurilor de întreţinere, 
cât şi refacerea imaginii exterioare a 
blocurilor.



Dezvoltare continuă, în 
ciuda dificultăților

Studiile pentru 2016 despre care vă vorbeam cu puţin timp în urmă, 
prevăd transformarea Chitilei în ceea ce îmi doresc: un oraș 
modern, european, cu tot mai multe facilități pentru cetățenii săi
Dragii mei,

Am primit şi analizat şi 
situaţia compatibilităţii de 
accesare a fondurilor prin 
Programul Operaţional 
Regional (POR) unde 
primăriile din mediul urban 
sunt eligibile. Legat de 
aceasta, din păcate, faptul că 
suntem o primărie cu mai 
puţin de 20.000 de locuitori 
ne limitează şi nu ne dă 
dreptul de a accesa fonduri 
pentru infrastructura socio-
medicală. Aceasta împiedică 
finanţarea prin POR a 
proiectului nostru de a 
ridica o policlinică nouă în 
oraş şi vom fi obligaţi să 
găsim alte resurse. Dar 
planurile noastre sunt 
ambițioase şi vă asigur că
le vom pune în practică aşa 
cum am făcut şi până acum.
Astfel, în perioada imediat 
următoare redeschiderii 
programelor de finanţare, 
Primăria va depune proiecte 
pentru: reabilitarea termică, 
modernizarea şcolilor şi 
eficientizarea energetică a 
iluminatului şi clădirilor 
publice. Aici vorbim de 
îngroparea în subteran a 
reţelelor electrice- cel puţin 

a celor de iluminat public- și 
de infrastructură pe stâlpi 
cu destinaţie specială şi de 
iluminat economic cu led-
uri. Noi vom avea un 
contract semnat până la 
sfârşitul anului, iar dacă nu 
vor fi probleme cu licitaţiile, 
vom demara anul acesta. De 
asemenea, pregătim 
documentaţia pentru o nouă 
grădiniţă cu 120 de locuri, 
cu program prelungit, în 
zona blocurilor de la UTREC 
şi a unei creşe cu 25 de 
locuri în zona din Intrarea 
Căminului. Acestea ar fi 
proiectele cu termen 
imediat pe care le vom 
depune pentru finanţare. 
De asemenea, suntem în 
consultări cu Ministerul 
Energiei pentru proiectul 
din fonduri europene a unui 
parc de celule fotovoltaice 
de 4 hectare, pe locul fostei 
gropi de gunoi din Rudeni. 
Energia produsă acolo va fi 
compensată de  ENEL, astfel 
că un vom mai plăti 
iluminatul public, cel de la 
şcoli şi grădiniţe şi curentul 
electric de la Gospodăria de 
apă, ceea ce va scădea 
considerabil facturile de apă 
ale tuturor consumatorilor.

Din păcate, pentru că zona 
Bucureşti-Ilfov este regiune 
dezvoltată, este exceptată de 
la programele de 
infrastructură stradală pe 
fonduri europene, cum ar fi 
cele de apă, canalizare sau 
asfaltări. Astfel încât, ceea 
ce ne-a mai rămas de făcut 
în aceasta privinţă, adică 
finalizarea lucrărilor în 
cartierul Tineret 2 şi 
începerea celor din Tineret 
3, va fi făcut din fonduri 
proprii. Tot din aceeaşi 
cauză nu suntem eligibili 
nici pentru finanţarea 
europeană a proiectului 
pentru parcul din zona Islaz, 
pentru care însă, vom obţine 
finanţare din bugetul pentru 
parcuri al Fondului de 
Mediu iar programul de 
destufizare a Văii Mangului, 
în valoare de 332.000 de lei, 
îl vom finanţa din fonduri 
locale. Nu putem aplica nici 
pe infrastructura destinată 
sportului, dar vom demara 
proiectul bazinului de înot 
într-un parteneriat cu CNI, 
cu care vom colabora și 
pentru Casa de Cultură.
Primăria va aplica în 
perioada următoare şi la 
proiectele pentru întărirea 

Investiţii în Chitila

Strângerea câinilor fără stăpân

Alte două societăți au solicitat 
autorizații pentru a-și muta 
activitățile pe o suprafață de 
28.000 mp, în zona industrială a 
Chitilei: „Alex International 

Transport 94 SRL”,  firmă de 
transport şi service auto, care va 
crea 100 de locuri de muncă și 
„Siepcofar SRL”, un depozit de 
desfacere cu circa 120 de angajaţi.

Din 23 februarie au demarat 
acțiunile de strângere a câinilor 
comunitari de pe toate străzile 
Chitilei. Contractul, semnat de 
autorităţi cu firma „B&G Total 
Service”, prevede capturarea, 
transportul şi cazarea acestora 
pentru o perioada de 14 zile, 

conform legii. După această 
perioadă, câinii care au fost 
revendicaţi vor fi sterilizaţi, 
microcipaţi şi vaccinaţi gratuit, iar 
cei nerevendicaţi vor fi 
eutanasiaţi. Pentru revendicare 
cetăţenii se pot adresa Primăriei la 
telefon: 021.436.37.11.

Curăţenie de primăvară 

Primăria Chitila împreună cu 
Romprest a efectuat în februarie, 
curăţarea oraşului, vizând în 
special zonele unde se aruncă, an 
de an, deşeuri. Au fost curăţate de 
gunoaie: intrările în Rudeni, 
străzile Cartierului, Castanilor, 
Islaz, Drumul Vechi şi tot cursul 
pârâului Mangu. În plus, în toate 
zonele unde sunt aruncate regulat 
deșeuri au fost poziţionate camere 
de luat vederi. Cetăţenii sunt 
rugaţi să sprijine acţiunile de 

păstrare a curăţeniei sesizând 
Poliţiei Locale aruncarea 
deşeurilor în locuri nepermise.

capacităţii administrative, 
o serie de programe de 
training pentru angajaţii 
din administraţiile publice 
pentru ca și în viitor să 
rămânem campioni la 
absorbţia fondurilor, aşa 
cum am fost până acum.
Încercăm prin tot ceea ce 
facem să aducem mai mulţi 
bani la buget, bani pe care 
să-i cheltuim judicios astfel 
încât să putem veni în faţa 
oamenilor cu fruntea sus. 
Să închidem programul de 
investiţii, să ne onorăm 
promisiunile de a face să 
crească calitatea serviciilor 
şi implicit calitatea vieţii în 
oraşul nostru. Proiectele 
sunt ambiţioase, iar 

energia nemăsurată. Am 
construit enorm împreună, 
am dezvoltat Chitila pas cu 
pas prin efortul nostru 
comun şi lucrurile nu se 
vor opri aici. Suntem o 
comunitate unită, activă şi 
puternică şi vrem ca oraşul 
nostru să devină cu 
adevărat european. Pentru 
că o merităm. Dar numai 
împreună putem ajunge 
acolo unde ne propunem. 
Vă invit să îmi transmiteţi 
părerile şi problemele 
voastre, direct pe adresa de 
e-mail sau la audienţele din 
fiecare marţi.

Cu drag,
Emilian Oprea

Întâlnire cu primarul tău

Buletin de știri

Start pentru 
„paradisul verde”

Primăvara timpurie din acest an a permis continuarea lucrărilor la 
cel mai complex proiect verde al oraşului Chitila: Parcul din Valea 
Mangului, o arie naturală protejată care va deveni una dintre cele 
mai elegante și spectaculoase zone de agrement din jurul Capitalei

Iniţiativa realizării parcului 
de pe Valea Mangului a 
pornit din dorinţa edililor de 
a crea pentru locuitorii 
oraşului un spaţiu natural 
complet deosebit, un 
„paradis verde” cu totul 
special, de care toţi 
chitilenii, indiferent de 
vârstă, să se poată bucura.
Planul de amenajare a fost 
gândit de specialiştii 
Primăriei Chitila astfel încât 
să respecte, să protejeze şi 
să conserve ecosistemul 
existent aici, iar primul pas 
destinat protecţiei a fost 
deja făcut atunci când 
primarul Emilian Oprea a 
avut iniţiativa de a solicita 
Ministerului Dezvoltării ca 
Valea Mangului să fie 
inclusă în lista ariilor 
naturale protejate, 
ecosistemul de aici fiind 
similar celui din Delta 
Dunării.
Scopul major al investiţiei în 

valoare de 5,6 milioane de 
lei este cel de creștere a 
calităţii vieţii cetăţenilor, 
dar realizatorii proiectului 
urmăresc, de asemenea, şi 
extinderea zonelor verzi ale 
Chitilei către nivelul 
european de 26 mp pe cap 
de locuitor, protejarea 
patrimoniului natural și 
echilibrul ecologic.
După consolidarea malului 
stâng al Mangului, pe toată 
lungimea străzii Lacului şi 
consolidarea albiei cu 
palplanşe din PVC, va fi 
decolmatat şi destufizat 
pârâul şi se va realizara 
promenada, de la Parcul 
Dendrologic până la 
Şoseaua de Centură. 
Promenada, de aproape un 
kilometru lungime şi 2,5 
metri lăţime, va fi amenajată 
cu nisip stabilizat, va fi 
protejată cu balustradă 
metalică şi va avea bănci şi 
stâlpi ornamentali pentru 

iluminat. Pe lângă 
promenadă vor exista şi 
câteva zone împădurite ce 
vor completa peisajul 
natural, un patinoar pentru 
role şi un skatepark, 
terenuri de sport şi locuri de 
joacă pentru copii, realizate 
cu materiale naturale, un 
amfiteatru verde destinat 
spectacolelor, un pod 
pietonal şi o zonă de 
relaxare deschisă către 
Valea Mangului.
Mai puţin ştiut este faptul că 
în „Delta” Chitilei, cum mai 
este denumită zona 
viitorului complex Institutul 
de Biologie al Academiei 
Române a identificat mai 
multe specii de animale 
ocrotite prin Convenţia de la 
Berna, plus 176 de plante 
rare, pârâul Mangu fiind 
una dintre puţinele ape din 
ţară ce izvorăsc din câmpie 
şi unde mai există atât de 
multă floră şi faună rară.

Noi locuri de muncă

Grădiniţa ECO, aproape de deschidere

Primăria Chitila continuă să 
sprijine cetățenii aflați în căutarea 
unui loc de muncă și anunță o 
nouă serie de locuri de muncă 
oferite de companiile: Tropeum, 
Transmetal, Vel Pitar, Laromet, 

Benzinăria Mol și Iridex. 
Persoanele interesate de aceste 
posturi se pot prezenta zilnic, 
pentru detalii şi depunere de CV-
uri, direct la biroul viceprimarului 
Andrei Costel.

Pregătirile pentru deschiderea 
noii grădiniţe Eco au intrat în linie 
dreaptă. Au fost terminate 
racordurile la utilităţi, s-au 

completat dotările la spălătorie şi 
bucătărie, se fac ultimele finisaje, 
iar edilii speră ca în data de 15 
aprilie să taie panglica inaugurală.

Dezvoltare

Reabilitarea termică, în ritm accelerat
O veste bună vine de Mărţişor, pentru 
locatarii blocurilor din Chitila: continuă 
reabilitarea termică într-un ritm accelerat. 
Astfel, a fost aprobată finanţarea pentru 
încă 20 de blocuri ce vor intra în procesul 
de termoizolare şi eficientizare energetică. 
Este vorba despre Blocurile: 2, P1 
corpurile 1 şi 2, P2 şi SCT din str. 
Banatului nr. 2bis, de asemenea, 
Blocul 1 din Intrarea Banatului nr. 2, 
Blocul P9 din str. Mălinului nr.1, 
Blocul P1 din str. Lalelelor nr.21, 
Blocurile D2 şi D3 din str. Duzilor nr. 
58A, Blocurile A şi B din str. Aurel 
Vlaicu nr. 2A şi 2B, precum şi 
Blocurile F1 (Vlaicu nr. 10), F2 
(Vlaicu nr. 12), F3 (Vlaicu nr. 14), F4 
(Vlaicu nr. 16), Blocul C (Vlaicu nr. 
51), „Blocul Verde” (Vlaicu nr. 53) şi 
Blocurile A1 şi A2 (Vlaicu nr. 55).
Procesul de finanaţare va fi încheiat în 
cursul lunii martie iar în aprilie va fi 
organizată licitaţia pentru lucrări la 
întregul lot de blocuri şi probabil că după 
Paşti se va începe reabilitarea. 
Valoarea finanţată pentru aceste imobile de 
Ministerul Dezvoltării prin Programul 

Naţional Multianual privind creşterea 
performanţei energetice la blocurile de 
locuinţe este de 6,1 milioane lei, urmând ca 
reabilitarea unui alt lot de 13 blocuri, 
pentru care documentaţiile vor fi depuse în 
luna mai, să fie finanţată din fonduri 
europene.
80% din costul reabilitării termice este 
asigurat astfel: 50% de la bugetul de stat, 
prin Ministerul Dezvoltării Regionale şi 
Administraţiei Publice şi 30% de la bugetul 
local. Restul de 20% din totalul lucrării de 
reabilitare se împarte între toţi proprietarii, 
fiecăruia revenindu-i o cotă parte în funcţie 
de cota parte indiviză şi este plătit de 
asociaţia de proprietari prin impozit, extins 
pe o perioadă de 7 ani. Programul Naţional 
multianual privind creşterea performanţei 
energetice la blocurile de locuinţe este unul 
extrem de important şi cu 
numeroase avantaje pentru locatari, în 
primul rând de ordin financiar, dar şi 
estetic, căci asigură atât creşterea 
confortului din apartamente şi 
reducerea costurilor de întreţinere, 
cât şi refacerea imaginii exterioare a 
blocurilor.



Afacerea cailor-putere 
Marius Tărciatu are 36 de ani iar pasiunea pentru maşini şi 
fascinaţia motoarelor i-au dat curajul aproape nebunesc de a porni 
o întreprindere, ce s-a dovedit un succes absolut în domeniu

La vârsta de 25 de ani, 
Marius a decis că vrea să 
facă altceva, să nu-şi dedice 
restul vieţii imperiului 
riguros al codurilor de legi. 
Ceva mai apropiat de 
pasiunea lui pentru caii-
putere, pentru off-road şi 
pentru alcătuirile 
extraordinar de complexe 
din metal, care sunt 
motoarele. Astfel, a ales o 
carieră „niţel altfel” și a pus 
pe roate „GEMARAL”, o 
companie în domeniul 
auto. Momentul intrării 
României în Uniunea 
Europeană a fost unul 
decisiv pentru noi, căci am 
început să lucrăm cu marii 
producători de piese din 
țări ca Italia, Germania, 
Franța etc. Şi am devenit, 
rapid, distribuitori de piese 
auto pentru mărcile 
grupului Fiat (Alfa Romeo, 
Lancia, Fiat) și ale IVECO”, 
povesteşte Marius Tărciatu.
„Din 2010 am extins 
activitatea și în domeniul 
întreținerii și reparării 
autovehiculelor, prin 

deschiderea unui service 
auto în Pitești. Apoi, patru 
ani mai târziu, am făcut 
încă un pas înainte, 
inaugurând la Chitila, pe 
Șoseaua de Centură a 
Bucureștiului, un service 
auto ultramodern, dotat cu 
echipamente de ultimă 
generație. Iar anul trecut, 
GEMARAL Service a fost 
autorizat ca partener de 
către IVECO România, 
intrând astfel în rețeaua de 
dealeri și service-uri 
partenere IVECO din 
România şi putând oferi 
lucrări de garanţie şi post 
garanție, diagnosticări cu 
tester original IVECO, piese 
aftermarket și de origine”, 
explică mai departe Marius.
Spune că, la început, în 
afara pasiunii care îl mâna, 
se afla pe un teren 
necunoscut. „N-am avut 
cunoștințe tehnice în acest 
domeniu, dar m-am 
perfecționat, am citit 
enorm, am experimentat, 
am întrebat fără să-mi fie 
rușine să spun că nu știu și 

Coca Popescu: „Cred în frumuseţea viselor mele!” 
Să ne cunoaștem vecinii

Despre lucrările sale s-a 
scris frecvent, lansările de 
carte i-au fost televizate, a 
dat interviuri la radio şi are 
poeme traduse în spaniolă. 
Aproape nimeni nu-i ştie 
munca zilnică, corporatistă 
şi viaţa care nu i-a fost 
deloc uşoară. Cei mai mulţi 
o ştiu doar ca pe Coca 
Popescu, poetesa delicată 
care, cu o putere pe care nu 
ai bănui-o la început, şi-a 

strâns toată sensibilitatea 
într-un drum pe urmele 
unui vis. Am pornit să caut 
visele împlinite ale Cocăi 
Popescu, o chitileancă 
serioasă şi, la prima vedere, 
chiar niţel severă, 
funcţionar de peste 30 de 
ani la aceeaşi instituţie 
multinaţională, om cu o 
mulţime de specializări şi 
responsabilităţi care, din 
demnitatea unei poziţii 

rigide şi încorsetată de 
reguli, a avut îndrăzneala de 
a-şi pune visul de-o viaţă pe 
hârtie, scriind poezie bună şi 
dând la iveală câteva volume 
remarcabile. N-a vrut nici să 
câştige bani foarte mulţi, n-a 
urmărit o poziţie înaltă şi nu 
a vrut să fie o celebritate. 
Dar şi-a urmat visul căci, 
spune ea: „uneori, pentru a-
ţi îndeplini un vis, nu trebuie 
să ai un cont în bancă cu 
câteva zerouri, trebuie doar 
să ai voinţă şi să crezi în tine. 
Astfel poţi depăşi acea 
barieră imaginară dintre vis 
şi realitate. Iar dorinţele nu 
dor şi nu costă. Poezii am 
scris încă din şcoala 
generală, dar nu am avut 
timp să-mi urmez pasiunea, 
problemele vieţii au fost din 
ce în ce mai numeroase, am 
încercat să ţin pasul cu viaţa 
dar, până la urmă, viaţa în 
sine este o şcoală al cărei 
examen câteodată îl greşim, 
nu poţi copia după nimeni 

pentru că subiectele tale 
sunt unice”, povesteşte 
eleganta poetă, cu faţa 
luminată de un zâmbet.
Viaţa Cocăi Popescu nu a 
fost nici pe departe simplă 
sau uşoară, a traversat 
dureri, lovituri şi pierderi, 
care n-au îngenuncheat-o, ci 
au învăţat-o să simtă mai 
profund puterea din ea. Şi-a 
crescut singură cele două 
fete de la o vârstă la care nu 
ştia prea bine ce este viaţa cu 
adevărat, a terminat şcoli la 
seral, lucrând şi renunţând 
la facultate din cauza 
nevoilor, dar a considerat 
mereu că viaţa înseamnă 
dragoste. Iar dragostea ei de 
viaţă a izbucnit în picăturile 
de frumuseţe pe care le 
dăruieşte lumii ca poeme.
Coca Popescu şi-a lansat, 
volumul de poezii cu 
numărul 8 „Incertitudine”, 
dar şi reeditarea uneia dintre 
cărţile de poezii pentru copii 
„Poveste de iarnă” și are un 

alt manuscris care va vedea 
curând lumina tiparului. 
„Să vă spun mai multe 
despre mine? Ce să spun? 
Las versurile să vorbească, 
iar oamenii vor şti ce am 
simţit eu”:

„Nu trebuie să-mi ştii 
numele,
Nu trebuie să-mi cunoşti 
chipul.
Trebuie doar să-mi citeşti 
versurile.
Mă vei găsi în fiecare strofă,
Acolo, un strop din sufletul 
meu
Va fi şi al tău.
Sentimente scăldate în 
soare sau impregnate pe 
hârtie
Vor face imaginea mea vie.
Poemele mele sunt simpliste.
Şi nu foarte greu de 
imaginat,
Pe fiecare filă există o 
poveste
A mea, a ta, a lui,
Dar, imposibil de uitat”.

Adela Ştefan este o liceeană 
subţire şi delicată, iar ochii 
rotunzi scapără scântei 
albastre când vorbeşte 
despre ceea ce face, semn 
că fragilitatea ei e doar o 
aparenţă. A ales să se 
implice în acţiuni de 
voluntariat aproape din 
primele clase de gimnaziu 
şi, dincolo de diplome, 
olimpiade şi examene luate 
cu zece, Adela a învăţat o 
lecţie importantă despre 
viaţă: aceea că, deseori, un 
gest simplu, gratuit, făcut 
din suflet, fără să-ţi pese de 
bani sau de vremea 
pierdută, ajută mai mult 
decât ai putea bănui.

Mai întâi, cine eşti tu 
Adela Ştefan? 
Sunt o fostă - şi mândră - 
elevă a Şcolii Gimnaziale 
„Profesor Ion Vișoiu”, în 
prezent studiind la Colegiul 
Naţional „Gheorghe Lazăr” 
şi sunt și voluntară a 
Fundaţiei „Pro Chitila”.

Cum ai ajuns la 
voluntariat?
Iniţial, am vrut să fac ceva 
pentru a-mi ocupa timpul 
liber. Analizând opţiunile, 
am decis să mă înscriu în 
domeniul voluntariatului. 
Fundația „Pro Chitila” m-a 
primit cu brațele deschise, 
fiind și prima asociație în 
cadrul căreia m-am 
implicat, din septembrie 
2015 şi, de atunci, nu regret 
alegerea făcută. Pro Chitila 

este organizația în care m-
am dezvoltat, am învățat și 
am lucrat alături de 
persoane minunate, care 
mă motivează și mă inspiră 
prin acțiunile lor.

Ce părere au avut 
părinţii? Te-au 
susţinut?
Da. Ai mei au fost de acord 
încă de la început, de când 
le-am spus că vreau să fiu 
voluntar în cadrul unei 
organizații şi m-au 
încurajat să fac asta știind 
că mă va ajuta să mă 
dezvolt şi că îmi va prinde 
bine și în viitor.

În ce acţiuni sociale ai 
fost sau eşti implicată?
Am lucrat cu copiii în 
cadrul unor workshop-uri, 
am participat la o strângere 
de fonduri pentru a le face 
o bucurie copiilor de la 
orfelinatul din Periş și, 
recent, am oferit ca 
voluntar o mână de ajutor 
în cadrul campaniei 
„ShoeBox”.

„Să faci cu pasiune 
lucrurile în care crezi”

De ce ai ales 
voluntariatul? Ce 
satisfacţii ai avut?
De ce!? Pentru că vreau să 
mă implic, să mă dezvolt 
într-un mediu în care sunt 
înconjurată de oameni cu 
țeluri, ambiție și dorința de 
a ajuta. Satisfacţii? 

Voluntar de nota ZECE
Voluntariatul este un teren încă virgin în România. Un fel de muncă 
a nimănui, ignorată şi evitată, fără ca mulţi să ştie cât de 
importantă este ea pentru o viitoare carieră. O elevă eminentă, 
voluntar al Fundaţiei „Pro Chitila”, demonstrează cum 
voluntariatul poate ajuta binele să prindă contur, poate educa şi 
lumina viitorul unor oameni

Nenumărate, știind că 
lucrurile mărunte pe care le-
ai făcut azi pot schimba în 
bine lumea de mâine. 
Vedeţi, eu cred că 
voluntariatul este o poveste 
despre gesturi. Gesturi 
simple, pe care le putem 
face fiecare zilnic, gesturi 
mari sau mărunte, de 
alinare, de speranţă, de 
ajutor. Gesturi ce pot 
lumina viitorul unor 
oameni.

Dar te ajută experienţa 
căpătată ca voluntar?
M-a ajutat să devin o 
persoană mai organizată, 
mai motivată și cu mai mari 
speranțe pentru un viitor 
mai bun. Voluntariatul 
presupune acţiune, iar 
acţiunea produce 
experientă. Ştiu că 
experiență dobândită în tot 
acest timp va avea un cuvânt 
de spus în portofoliul meu 
pentru facultate şi în mod 
sigur și în CV-ul pentru un 
viitor job, deși încă nu m-
am gândit atât de departe. 
Prefer să mă concentrez pe 
beneficiile pe care 

voluntariatul mi le aduce în 
prezent, căci după o 
activitate terminată te simți 
mai bine, ești împăcat cu 
gândul că ai făcut ceva 
folositor, că ai putut să ajuți. 
Toate aceste sentimente de 
împlinire sufletească sunt 
greu de descris.

Dar vezi în jur, în oraşul 
tău, în şcoală, un 
interes pentru 
voluntariat?
Este o activitate care pare că 
începe să se bucure de din 
ce în ce mai multă 
popularitate în rândul 
tinerilor, fapt ce mă bucură 
enorm. Cred, însă, că o mai 
bună promovare a acestor 
activități ar atrage un număr 
mai mare de persoane care 
ar vrea să se implice.

Voluntariat, studiu, alte 
preocupări, distracţie, 
ajutor în casă… Cum 
găseşti vreme pentru 
toate?
Întotdeauna încerc să-mi 
stabilesc prioritățile și să mă 
concentrez pe ele. Rareori, 
balanța nu poate sta în 

echilibru, înclinându-se spre 
o activitate din cele 
enumerate mai sus, în 
special înspre studiu. Dar, în 
final, toate se îmbină 
armonios de la sine și îmi 
găsesc timp pentru fiecare.

„Lucrurile mici fac, 
deseori, diferența”

Cum este deci, un 
voluntar de succes?
Motivat, ambițios, creativ și 
serios.

Ce câştiguri ţi-a adus 
voluntariatul?
Pe lângă experiență, am 
câștigat noi prieteni și 
amintiri. Iar activitățile 
variate m-au ajutat să nu las 
rutina să se instaleze în 
programul meu.

Ce mesaj le-ai transmite 
tinerilor?
Implicați-vă, aveți încredere 
în propriile puteri și în 
faptul că puteți schimba 
lumea în bine. Părerea 
voastră contează, la fel și 
acțiunile pe care le 
desfășurați!

am învățat, reușind să 
stăpânesc destul de bine 
acest domeniu. Succesul a 
venit în timp, trecând de la 
stadiul unui magazin de 
piese la cel de distribuitor la 
nivel național de piese și 
accesorii auto. Au urmat 
extinderea pe partea de 
servicii, prin deschiderea 
service-ului auto din Chitila, 
iar după doi ani de activitate 
de service am semnat 
contractul cu Iveco și 
Webasto, devenind astfel 

dealeri ai acestor companii”.
Reuşita extraordinară, crede 
Marius, se datorează 
seriozităţii cu care 
abordează totul dar şi 
climatului extrem de 
favorabil mediului de afaceri 
pe care l-a găsit în Chitila. 
„Alegerea locaţiei a fost 
foarte importantă, căci o 
parte dintre clienții deja 
existenți la acel moment 
erau în zona Chitila. Aici am 
găsit un climat de afaceri 
propice dezvoltării, cu 

antreprenori şi firme 
serioase, cu care să poți avea 
relații bune de afaceri. În 
afară de asta am avut 
surpriza plăcută să văd că 
autorităţile locale îşi cunosc 
foarte bine obiectivele, îşi 
doresc să dezvolte zona, iar 
sistemul administrativ al 
oraşului Chitila este foarte 
profesionist și nu m-am lovit 
de zidul birocratic care în 
România este încă prezent în 
foarte multe administrații 
locale”.
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deloc uşoară. Cei mai mulţi 
o ştiu doar ca pe Coca 
Popescu, poetesa delicată 
care, cu o putere pe care nu 
ai bănui-o la început, şi-a 

strâns toată sensibilitatea 
într-un drum pe urmele 
unui vis. Am pornit să caut 
visele împlinite ale Cocăi 
Popescu, o chitileancă 
serioasă şi, la prima vedere, 
chiar niţel severă, 
funcţionar de peste 30 de 
ani la aceeaşi instituţie 
multinaţională, om cu o 
mulţime de specializări şi 
responsabilităţi care, din 
demnitatea unei poziţii 

rigide şi încorsetată de 
reguli, a avut îndrăzneala de 
a-şi pune visul de-o viaţă pe 
hârtie, scriind poezie bună şi 
dând la iveală câteva volume 
remarcabile. N-a vrut nici să 
câştige bani foarte mulţi, n-a 
urmărit o poziţie înaltă şi nu 
a vrut să fie o celebritate. 
Dar şi-a urmat visul căci, 
spune ea: „uneori, pentru a-
ţi îndeplini un vis, nu trebuie 
să ai un cont în bancă cu 
câteva zerouri, trebuie doar 
să ai voinţă şi să crezi în tine. 
Astfel poţi depăşi acea 
barieră imaginară dintre vis 
şi realitate. Iar dorinţele nu 
dor şi nu costă. Poezii am 
scris încă din şcoala 
generală, dar nu am avut 
timp să-mi urmez pasiunea, 
problemele vieţii au fost din 
ce în ce mai numeroase, am 
încercat să ţin pasul cu viaţa 
dar, până la urmă, viaţa în 
sine este o şcoală al cărei 
examen câteodată îl greşim, 
nu poţi copia după nimeni 

pentru că subiectele tale 
sunt unice”, povesteşte 
eleganta poetă, cu faţa 
luminată de un zâmbet.
Viaţa Cocăi Popescu nu a 
fost nici pe departe simplă 
sau uşoară, a traversat 
dureri, lovituri şi pierderi, 
care n-au îngenuncheat-o, ci 
au învăţat-o să simtă mai 
profund puterea din ea. Şi-a 
crescut singură cele două 
fete de la o vârstă la care nu 
ştia prea bine ce este viaţa cu 
adevărat, a terminat şcoli la 
seral, lucrând şi renunţând 
la facultate din cauza 
nevoilor, dar a considerat 
mereu că viaţa înseamnă 
dragoste. Iar dragostea ei de 
viaţă a izbucnit în picăturile 
de frumuseţe pe care le 
dăruieşte lumii ca poeme.
Coca Popescu şi-a lansat, 
volumul de poezii cu 
numărul 8 „Incertitudine”, 
dar şi reeditarea uneia dintre 
cărţile de poezii pentru copii 
„Poveste de iarnă” și are un 

alt manuscris care va vedea 
curând lumina tiparului. 
„Să vă spun mai multe 
despre mine? Ce să spun? 
Las versurile să vorbească, 
iar oamenii vor şti ce am 
simţit eu”:

„Nu trebuie să-mi ştii 
numele,
Nu trebuie să-mi cunoşti 
chipul.
Trebuie doar să-mi citeşti 
versurile.
Mă vei găsi în fiecare strofă,
Acolo, un strop din sufletul 
meu
Va fi şi al tău.
Sentimente scăldate în 
soare sau impregnate pe 
hârtie
Vor face imaginea mea vie.
Poemele mele sunt simpliste.
Şi nu foarte greu de 
imaginat,
Pe fiecare filă există o 
poveste
A mea, a ta, a lui,
Dar, imposibil de uitat”.

Adela Ştefan este o liceeană 
subţire şi delicată, iar ochii 
rotunzi scapără scântei 
albastre când vorbeşte 
despre ceea ce face, semn 
că fragilitatea ei e doar o 
aparenţă. A ales să se 
implice în acţiuni de 
voluntariat aproape din 
primele clase de gimnaziu 
şi, dincolo de diplome, 
olimpiade şi examene luate 
cu zece, Adela a învăţat o 
lecţie importantă despre 
viaţă: aceea că, deseori, un 
gest simplu, gratuit, făcut 
din suflet, fără să-ţi pese de 
bani sau de vremea 
pierdută, ajută mai mult 
decât ai putea bănui.

Mai întâi, cine eşti tu 
Adela Ştefan? 
Sunt o fostă - şi mândră - 
elevă a Şcolii Gimnaziale 
„Profesor Ion Vișoiu”, în 
prezent studiind la Colegiul 
Naţional „Gheorghe Lazăr” 
şi sunt și voluntară a 
Fundaţiei „Pro Chitila”.

Cum ai ajuns la 
voluntariat?
Iniţial, am vrut să fac ceva 
pentru a-mi ocupa timpul 
liber. Analizând opţiunile, 
am decis să mă înscriu în 
domeniul voluntariatului. 
Fundația „Pro Chitila” m-a 
primit cu brațele deschise, 
fiind și prima asociație în 
cadrul căreia m-am 
implicat, din septembrie 
2015 şi, de atunci, nu regret 
alegerea făcută. Pro Chitila 

este organizația în care m-
am dezvoltat, am învățat și 
am lucrat alături de 
persoane minunate, care 
mă motivează și mă inspiră 
prin acțiunile lor.

Ce părere au avut 
părinţii? Te-au 
susţinut?
Da. Ai mei au fost de acord 
încă de la început, de când 
le-am spus că vreau să fiu 
voluntar în cadrul unei 
organizații şi m-au 
încurajat să fac asta știind 
că mă va ajuta să mă 
dezvolt şi că îmi va prinde 
bine și în viitor.

În ce acţiuni sociale ai 
fost sau eşti implicată?
Am lucrat cu copiii în 
cadrul unor workshop-uri, 
am participat la o strângere 
de fonduri pentru a le face 
o bucurie copiilor de la 
orfelinatul din Periş și, 
recent, am oferit ca 
voluntar o mână de ajutor 
în cadrul campaniei 
„ShoeBox”.

„Să faci cu pasiune 
lucrurile în care crezi”

De ce ai ales 
voluntariatul? Ce 
satisfacţii ai avut?
De ce!? Pentru că vreau să 
mă implic, să mă dezvolt 
într-un mediu în care sunt 
înconjurată de oameni cu 
țeluri, ambiție și dorința de 
a ajuta. Satisfacţii? 

Voluntar de nota ZECE
Voluntariatul este un teren încă virgin în România. Un fel de muncă 
a nimănui, ignorată şi evitată, fără ca mulţi să ştie cât de 
importantă este ea pentru o viitoare carieră. O elevă eminentă, 
voluntar al Fundaţiei „Pro Chitila”, demonstrează cum 
voluntariatul poate ajuta binele să prindă contur, poate educa şi 
lumina viitorul unor oameni

Nenumărate, știind că 
lucrurile mărunte pe care le-
ai făcut azi pot schimba în 
bine lumea de mâine. 
Vedeţi, eu cred că 
voluntariatul este o poveste 
despre gesturi. Gesturi 
simple, pe care le putem 
face fiecare zilnic, gesturi 
mari sau mărunte, de 
alinare, de speranţă, de 
ajutor. Gesturi ce pot 
lumina viitorul unor 
oameni.

Dar te ajută experienţa 
căpătată ca voluntar?
M-a ajutat să devin o 
persoană mai organizată, 
mai motivată și cu mai mari 
speranțe pentru un viitor 
mai bun. Voluntariatul 
presupune acţiune, iar 
acţiunea produce 
experientă. Ştiu că 
experiență dobândită în tot 
acest timp va avea un cuvânt 
de spus în portofoliul meu 
pentru facultate şi în mod 
sigur și în CV-ul pentru un 
viitor job, deși încă nu m-
am gândit atât de departe. 
Prefer să mă concentrez pe 
beneficiile pe care 

voluntariatul mi le aduce în 
prezent, căci după o 
activitate terminată te simți 
mai bine, ești împăcat cu 
gândul că ai făcut ceva 
folositor, că ai putut să ajuți. 
Toate aceste sentimente de 
împlinire sufletească sunt 
greu de descris.

Dar vezi în jur, în oraşul 
tău, în şcoală, un 
interes pentru 
voluntariat?
Este o activitate care pare că 
începe să se bucure de din 
ce în ce mai multă 
popularitate în rândul 
tinerilor, fapt ce mă bucură 
enorm. Cred, însă, că o mai 
bună promovare a acestor 
activități ar atrage un număr 
mai mare de persoane care 
ar vrea să se implice.

Voluntariat, studiu, alte 
preocupări, distracţie, 
ajutor în casă… Cum 
găseşti vreme pentru 
toate?
Întotdeauna încerc să-mi 
stabilesc prioritățile și să mă 
concentrez pe ele. Rareori, 
balanța nu poate sta în 

echilibru, înclinându-se spre 
o activitate din cele 
enumerate mai sus, în 
special înspre studiu. Dar, în 
final, toate se îmbină 
armonios de la sine și îmi 
găsesc timp pentru fiecare.

„Lucrurile mici fac, 
deseori, diferența”

Cum este deci, un 
voluntar de succes?
Motivat, ambițios, creativ și 
serios.

Ce câştiguri ţi-a adus 
voluntariatul?
Pe lângă experiență, am 
câștigat noi prieteni și 
amintiri. Iar activitățile 
variate m-au ajutat să nu las 
rutina să se instaleze în 
programul meu.

Ce mesaj le-ai transmite 
tinerilor?
Implicați-vă, aveți încredere 
în propriile puteri și în 
faptul că puteți schimba 
lumea în bine. Părerea 
voastră contează, la fel și 
acțiunile pe care le 
desfășurați!

am învățat, reușind să 
stăpânesc destul de bine 
acest domeniu. Succesul a 
venit în timp, trecând de la 
stadiul unui magazin de 
piese la cel de distribuitor la 
nivel național de piese și 
accesorii auto. Au urmat 
extinderea pe partea de 
servicii, prin deschiderea 
service-ului auto din Chitila, 
iar după doi ani de activitate 
de service am semnat 
contractul cu Iveco și 
Webasto, devenind astfel 

dealeri ai acestor companii”.
Reuşita extraordinară, crede 
Marius, se datorează 
seriozităţii cu care 
abordează totul dar şi 
climatului extrem de 
favorabil mediului de afaceri 
pe care l-a găsit în Chitila. 
„Alegerea locaţiei a fost 
foarte importantă, căci o 
parte dintre clienții deja 
existenți la acel moment 
erau în zona Chitila. Aici am 
găsit un climat de afaceri 
propice dezvoltării, cu 

antreprenori şi firme 
serioase, cu care să poți avea 
relații bune de afaceri. În 
afară de asta am avut 
surpriza plăcută să văd că 
autorităţile locale îşi cunosc 
foarte bine obiectivele, îşi 
doresc să dezvolte zona, iar 
sistemul administrativ al 
oraşului Chitila este foarte 
profesionist și nu m-am lovit 
de zidul birocratic care în 
România este încă prezent în 
foarte multe administrații 
locale”.



Educație pentru circulație
Accidentele rutiere în care sunt implicați copii sunt o problemă 
pentru toate comunităţile urbane. Fundaţia „Pro Chitila” continuă 
și în 2016 campania de educaţie rutieră: „Stop neatenţiei în trafic!” 

Joi, 25 februarie la ora 
11.00, a avut loc prima 
activitate din acest an a 
programului destinat 
educaţiei rutiere a elevilor 
chitileni, iniţiat de „Pro 
Chitila” în colaboarare cu 
Poliţia Ilfov şi Poliţia 
Oraşului Chitila. Astfel, mai 
mulţi reprezentanţi ai 
Poliţiei Judeţului Ilfov au 
susţinut în paralel 
prezentări ale regulilor de 
circulaţie rutieră şi aau 
dialogat cu elevii din doua 
clase a doua, o clasa a opta 
si o clasa a cincea, de la 
Şcoala Gimnazială „Ion 
Vişoiu”. Lecțiile de educație 
rutieră au oferit celor mici 
toate informațiile legate de 
semnele de circulație şi de 
cele mai importante reguli 
de respectat atunci când 
doresc să traverseze, dar şi 
despre cum pot deveni 
pietoni exemplari.
Activitatea reprezintă 
continuarea campaniei care 
a debutat pe 24 octombrie 
2015 cu o paradă a 
motocicliştilor, ce a avut un 
succes deosebit şi a fost 
urmată de prezentări şi 
discuţii ale reprezentanţilor 
Poliţiei Locale Chitila cu 
micuţii prezenţi la paradă. 
În cadrul proiectului de 

anul acesta, oamenii legii 
vor merge pe durata 
semestrului al doilea al 
anului şcolar 2015-2016 la 
fiecare clasă din ciclul 
primar şi cel gimnazial din 
toate şcolile oraşului, 
pentru a vorbi elevilor 
despre regulile de circulaţie 
şi vor avea loc de asemenea, 
activităţi extraşcolare cum 
ar fi: patrule şcolare, 
concursuri cu premii etc.
„Am dorit să dezvoltăm un 
proiect ale cărui efecte să fie 
durabile, mai ales că 
beneficiarii principali sunt 
copiii şi educația acestora. 
Numărul accidentelor de 
circulație în care sunt 
implicați copiii face parte 
dintr-o statistică crudă pe 
care, sperăm noi, o putem 
schimba prin participarea 
activă la educația rutieră”, 
ne-a spus Simona Pîslaru, 
preşedintele Fundaţiei „Pro 
Chitila”. „Subiectul 
educației rutiere este unul 
de mare importanță, în 
special pentru cei mici, 
astfel că modul de a le 
transmite mesajul trebuie 
să le stârnească interesul și 
curiozitatea, oferindu-le 
totodată informațiile 
esențiale. Adesea, de la o 
vârstă fragedă, cei mici vin 

la școală și se întorc acasă 
neînsoțiți, iar acest lucru 
implică anumite riscuri 
atunci când ei nu știu cum 
trebuie să se comporte în 
trafic. Fie nu respectă 
semnele de circulație, fie 
traversează 
neregulamentar, fie își 
estimează greșit timpul 
necesar trecerii străzii pe la 
o trecere nesemaforizată – 
potențialele cauze de 
accident sunt multe. Pentru 
ca exercițiile de siguranţă 
rutieră să nu rămână doar 
la stadiul teoretic, prin acest 
program încurajăm copiii să 
aplice, în cadrul unor 
concursuri și patrule de 
circulaţie şcolare, regulile 
învățate la orele de teorie. 
Căci a rămâne numai la 
câteva noţiuni elementare, 
care nici ele nu generează 
convingeri, este dăunător”, 
au adăugat organizatorii 
participanţi la orele de 
educaţie. Prin „Stop 
neatenţiei în trafic” 
iniţiatorii au dorit să creeze 
un cadru relaxat de învățare 
care să ofere copiilor 
autonomie și siguranță, 
astfel încât, cunoscând 
regulile de circulație, cei 
mici să devină pietoni 
responsabili.

O nouă bază sportivă prinde contur
un loc destinat mişcării în 
aer liber şi încurajării unei 
vieţi sănătoase.
Proiectul „Reamenajare 
teren de sport UTREC” 
înaintat de primăria Chitila 
are ca proiectant firma „1St 
Floor Architectura” şi a fost 
elaborat cu respectarea 
tuturor prevederilor legale 
privind calitatea în 
construcţii şi a 
Normativelor de proiectare 
a terenurilor sportive şi 
stadioanelor. Valoarea 
totală a acestuia este de 
aproape 500.000 lei din 
care, pentru circa 400.000 
de lei, a fost solictată 
asistenţă financiară 
nerambursabilă.
Soluţia aleasă de Primărie, 

de modernizare a bazei 
UTREC, este justificată de 
condiţiile improprii în care 
se află terenul de ceva 
vreme. „De ani de zile baza 
sportiva UTREC se află în 
condiții improprii. Avem 
acum posibilitatea de a 
reda locuitorilor Chitilei, 
mai ales celor care locuiesc 
în zonă, un spațiu liber, 
verde, destinat mişcării. 
Avem obligatia de a reda 
tinerilor şi copiilor chitileni 
șansa de a performa într-
un teren modern, 
multifunctional. Spațiul 
verde, sportul înseamnă 
sănătate. Este obligația 
noastră de a asigura 
condiții optime pentru a ne 
crește copii într-un mediu 

sănătos”, au spus 
reprezentanţii Primăriei 
Chitila. Reamenajarea 
terenului de sport prevede 
schimbarea suprafeţei 
asfaltice - crăpată şi 
periculoasă - existentă pe 
terenuri şi acoperirea cu un 
strat de cauciuc tartan, 
refacerea terenurilor de 
baschet şi tenis, demolarea 
gardului dinspre Intrarea 
Banatului, realizarea unei 
parcări moderne, 
iluminarea terenurilor cu 
stâlpi de iluminat, 
recondiţionarea gardului 
existent prin înlocuirea 
celui de beton opac cu unul 
din plasă bordurată cu 
inserţii ornamentale care 
va oferi transparenţă şi va 

transforma spaţiul într-
unul deschis locuitorilor, 
ridicarea unei noi 
împrejmuiri și 
recondiţionarea gradenei. 
Acesteia din urmă i se vor 
înlocui băncile din lemn, 
deteriorate şi care nu mai 
pot fi folosite, cu unele din 
materiale rezistente la 
schimbările climatice, iar 
întreaga structură metalică 
a gradenei va fi 
repoziţionată pe placă de 
beton, după ce i se vor 
reface fundaţiile. De 
asemenea, vor fi create alei 
de acces şi deplasare din 
pavele înierbate aşezate pe 
strat de nisip şi vor fi 
reamplasate porţile 
terenului de fotbal.

Elevii pictează propria şcoală
O idee deosebită şi un proiect spectaculos, la nivel naţional, la 
Şcoala Gimnazială „Profesor Ion Vişoiu” din Chitila: elevii talentaţi 
vor transforma cu pensula zidurile şcolii în lucrări artistice.

În “atelierul de mărțișoare” micii artiști lucrează din plin
de 1 Martie, dar şi pentru 
Ziua Mamei şi am mers să-
i surprindem la lucru cu 
câteva ceasuri înaintea 
„zilei M”, Ziua 
Mărţişorului. Când am 
intrat în clasa 
„Fluturaşilor” se simţea 
emoția. Clasa, caldă şi 
veselă, străjuită de planşe 
şi desene făcute de copii, 
arată de parcă în mijlocul 
ei s-a revărsat curcubeul. 
Pe catedră şi pe mese, 
bucăţi de hârtie, mari şi 
mititele, care cu pete, cu 
buline şi cu dungi, care 
desenate în filigran sau cu 
suprapuneri transparente, 
mai groase, cât coala de 
scris ori subţiri ca foiţa, 
amestecate într-o simfonie 
de nuanţe. Roşu, mult 
albastru şi verde, cafeniu 

ca hârtia de orez, galben 
pai şi roz-ciclamen. Toţi 
copiii, fete şi băieţi 
deopotrivă, lucrau 
concentraţi, sub privirea 
blândă a învăţătoarei lor. 
Fiecare voia parcă să se 
dovedească cel mai 
talentat, original şi 
priceput. Decupau cu grijă, 
colorau şi potriveau 
figurine, lipeau, îndoiau 
margini şi aşezau petice 
colorate unu lângă altu, 
unite sau suprapuse, 
închipuind desene 
fanteziste pe aripioarele 
unui fluture ce va primi la 
sfârşit un şnuruleţ răsucit, 
alb-roşu şi va poposi pe 
pieptul celei mai iubite 
fiinţe: mama. „Pentru cine 
faceţi mărţişoarele?”. 
„Pentru mami”, sună un 

cor de glasuri ca de 
clopoţei. „Şi pentru fete, că 
sunt frumoase”, vine glasul 
timid al unui băieţel din 
prima bancă, privind în 
jos, roşu foc în obraji. Este 
primul mărţişor făcut 
numai de mâinile lor, de la 
început până la sfârşit şi 
toată lumea e tare mândră 
de asta. Folosind materiale 
reciclabile şi chiar banale - 
hârtie, paie, pene, coji de 
nuci, resturi de materiale 
textile, mărgele - micuţii 
încearcă şi reuşesc să 
transforme mărţişorul, 
simbolul sosirii primăverii, 
în mici opere de artă pe 
care, cu multă mândrie, le 
vor oferi celor dragi. În 
timp ce lucrau de zor, elevii 
ascultau fascinați legenda 
mărţişorului: „Mărţişorul 

este o sărbătoare 
tradiţională românească a 
primăverii, a prospeţimii, a 
bucuriei, a victoriei binelui 
asupra răului, pe care 
românii o sărbătoresc în 
mod unic încă de pe 
vremea dacilor. Acum, 
femeile și copiii primesc 
mărţișoare legate cu şnur 
răsucit din fir roşu şi alb, 
ca simboluri aducătoare de 
noroc şi bunăstare. 
Mărţişorul era purtat 9 sau 
12 zile, după care era legat 
de ramura unui copac 
tânăr”, povesteşte cu glas 
melodios învăţătoarea 
„Fluturaşilor”, în vreme ce 
se sună de ieşire dar, 
miraculos, niciunul dintre 
copii nu se grăbeşte să fugă 
în pauză.

Proiectul, intitulat „Dă 
culoare școlii tale!”, este 
primul de acest gen din 
România, are loc în șapte 
școli din București și 
județele Cluj, Ilfov, Mureș 
și Teleorman şi, în cadrul 
său, elevi, artiști vizuali și 
profesori vor realiza 
împreună picturi murale de 
mari dimensiuni în spațiul 
școlilor. Promotorii acestei 
idei deosebite sunt 
Asociația Komunitas în 
parteneriat cu Centrul 
pentru Educație și Formare 
Sintagma, Asociația 
Colectiv A din Cluj și 
Asociația KulturTrip din 
Târgu Mureș. „Dă culoare 
școlii tale!” beneficiază de 
un grant finanțat de 
Islanda, Liechtenstein și 
Norvegia prin programul 
EEA Grants, administrat de 
Fondul ONG în România. 
Temele creaţiilor artistice 
ce vor împodobi pereţii 
unităţilor de învăţământ țin 
de: drepturile omului, 
incluziune socială, 
combaterea discursului 
discriminatoriu sau 
instigator la ură. Fiind 
primul proiect de artă 
participativă şcolară din 

ţară, la finalul lui se va 
realiza un film documentar 
și se va elabora o culegere 
de bune practici pentru toţi 
cei interesați de dezvoltarea 
unor astfel de activități în 
viitor. Mai mult, după 
derularea acestei faze pilot, 
Asociația Komunitas va 
propune Ministerului 
Educației și celui al Culturii 
extinderea proiectului sub 
forma unui program 
național prin care copiii să 
realizeze astfel de 
intervenții artistice și „să 
schimbe fața” școlilor în 
care învață.

Casa noastră de la 
şcoală

Pas cu pas, la Școala „Ion 
Vișoiu” din Chitila, ca și în 
celelalte școli, s-a ajuns în 
aceste zile la momentul cel 
mai intens al proiectului. 
Mai întâi au fost atelierele 
educaționale, în care copiii 
au învățat despre drepturile 
copilului, apoi au fost cele 
practice, în care au exersat 
tehnici de pictură, au decis 
tema picturii murale: 
dreptul la educație și au 
schiţat compoziția.

În ultimul weekend din 
februarie echipa proiectului 
de la nivelul școlii a pornit 
la lucru. Copiii participanți 
la proiect, sprijiniți de 
profesoarele Mihaela 
Stancu, Florentina Bănică 
și directoarea școlii, 
Ștefania Duminică, sub 
coordonarea 
reprezentantelor 
Komunitas (Mădălina 
Pavel, artist vizual și 
Sabina Lefter, facilitator), 
vor începe să picteze un 
perete de pe holul școlii. Se 
va lucra în weekend, toate 
materialele fiind asigurate 
prin proiect și cu o 
sponsorizare de la 
Policolor. Pictura va fi 
finalizată la finalul lunii 
martie, iar momentul va fi 
celebrat printr-un 
eveniment la care vor fi 
invitați copii, părinți, 
profesori, reprezentanți ai 
autorităților locale. 
„Acest proiect reprezintă 
cumva o continuare a 
preocupărilor noastre de a 
oferi elevilor și profesorilor 
un mediu prietenos, 
înfrumusețat și valorizat 
prin ideile și realizarea 
efectivă a picturilor de 

către copii. „Casa noastră de 
la școală” va primi atât 
amprenta originalității, cât și 
a libertății micilor noștri 
artiști de a lua decizii și de a 
se exprima. Un exercițiu 
necesar, pe care cred că ar 
trebui să-l generalizăm în 
spiritul educării unor 
cetățeni activi”, ne-au spus 
iniţiatorii proiectului.
„S-a demonstrat că un mediu 
fizic vesel și plăcut joacă un 
rol important în 
îmbunătățirea atmosferei 
din școală și, ca urmare, a 
calității educației și a 
rezultatelor învățării. 

Considerat un fel de „al 
treilea profesor”, spațiul 
educațional îi „vorbește“ 
copilului prin ceea ce îi oferă 
ca posibilitate de acțiune și 
experiență. Cu cât elevii 
contribuie mai mult la 
îmbunătățirea spațiului din 
școala lor și au posibilitatea 
să își pună în practică 
propriile idei, cu atât mai 
mult se vor simți și ei 
proprietarii locului și vor 
aprecia schimbările făcute și 
eforturile depuse de 
profesori.”, spune Anca 
Tîrcă, managerul 
proiectului.

În curând, iubitorii sportului din 
Chitila vor avea la dispoziţie încă 
o bază sportivă. Primăria 
oraşului va demera lucrările de 
modernizare şi aducere la 
standarde de top a fostei baze 
UTREC, un proiect care va 
revitaliza mişcarea sportivă din 
cartier şi va oferi cetăţenilor încă 

Viitoarea bază de la UTREC 
va arăta la fel cu aceasta.

Cu mult talent, puţină 
îndrumare şi multă 
pasiune, cei mai mici elevi 
ai Şcolii Gimnaziale „Ion 
Vişoiu” au vrut să arate că 
din nimic putem face mult 
şi din banal putem face 
frumos şi au creat primele 
lor mărţişoare. 
Am vrut să vedem cum şi 
ce pregătesc ei pentru ziua 



Educație pentru circulație
Accidentele rutiere în care sunt implicați copii sunt o problemă 
pentru toate comunităţile urbane. Fundaţia „Pro Chitila” continuă 
și în 2016 campania de educaţie rutieră: „Stop neatenţiei în trafic!” 

Joi, 25 februarie la ora 
11.00, a avut loc prima 
activitate din acest an a 
programului destinat 
educaţiei rutiere a elevilor 
chitileni, iniţiat de „Pro 
Chitila” în colaboarare cu 
Poliţia Ilfov şi Poliţia 
Oraşului Chitila. Astfel, mai 
mulţi reprezentanţi ai 
Poliţiei Judeţului Ilfov au 
susţinut în paralel 
prezentări ale regulilor de 
circulaţie rutieră şi aau 
dialogat cu elevii din doua 
clase a doua, o clasa a opta 
si o clasa a cincea, de la 
Şcoala Gimnazială „Ion 
Vişoiu”. Lecțiile de educație 
rutieră au oferit celor mici 
toate informațiile legate de 
semnele de circulație şi de 
cele mai importante reguli 
de respectat atunci când 
doresc să traverseze, dar şi 
despre cum pot deveni 
pietoni exemplari.
Activitatea reprezintă 
continuarea campaniei care 
a debutat pe 24 octombrie 
2015 cu o paradă a 
motocicliştilor, ce a avut un 
succes deosebit şi a fost 
urmată de prezentări şi 
discuţii ale reprezentanţilor 
Poliţiei Locale Chitila cu 
micuţii prezenţi la paradă. 
În cadrul proiectului de 

anul acesta, oamenii legii 
vor merge pe durata 
semestrului al doilea al 
anului şcolar 2015-2016 la 
fiecare clasă din ciclul 
primar şi cel gimnazial din 
toate şcolile oraşului, 
pentru a vorbi elevilor 
despre regulile de circulaţie 
şi vor avea loc de asemenea, 
activităţi extraşcolare cum 
ar fi: patrule şcolare, 
concursuri cu premii etc.
„Am dorit să dezvoltăm un 
proiect ale cărui efecte să fie 
durabile, mai ales că 
beneficiarii principali sunt 
copiii şi educația acestora. 
Numărul accidentelor de 
circulație în care sunt 
implicați copiii face parte 
dintr-o statistică crudă pe 
care, sperăm noi, o putem 
schimba prin participarea 
activă la educația rutieră”, 
ne-a spus Simona Pîslaru, 
preşedintele Fundaţiei „Pro 
Chitila”. „Subiectul 
educației rutiere este unul 
de mare importanță, în 
special pentru cei mici, 
astfel că modul de a le 
transmite mesajul trebuie 
să le stârnească interesul și 
curiozitatea, oferindu-le 
totodată informațiile 
esențiale. Adesea, de la o 
vârstă fragedă, cei mici vin 

la școală și se întorc acasă 
neînsoțiți, iar acest lucru 
implică anumite riscuri 
atunci când ei nu știu cum 
trebuie să se comporte în 
trafic. Fie nu respectă 
semnele de circulație, fie 
traversează 
neregulamentar, fie își 
estimează greșit timpul 
necesar trecerii străzii pe la 
o trecere nesemaforizată – 
potențialele cauze de 
accident sunt multe. Pentru 
ca exercițiile de siguranţă 
rutieră să nu rămână doar 
la stadiul teoretic, prin acest 
program încurajăm copiii să 
aplice, în cadrul unor 
concursuri și patrule de 
circulaţie şcolare, regulile 
învățate la orele de teorie. 
Căci a rămâne numai la 
câteva noţiuni elementare, 
care nici ele nu generează 
convingeri, este dăunător”, 
au adăugat organizatorii 
participanţi la orele de 
educaţie. Prin „Stop 
neatenţiei în trafic” 
iniţiatorii au dorit să creeze 
un cadru relaxat de învățare 
care să ofere copiilor 
autonomie și siguranță, 
astfel încât, cunoscând 
regulile de circulație, cei 
mici să devină pietoni 
responsabili.

O nouă bază sportivă prinde contur
un loc destinat mişcării în 
aer liber şi încurajării unei 
vieţi sănătoase.
Proiectul „Reamenajare 
teren de sport UTREC” 
înaintat de primăria Chitila 
are ca proiectant firma „1St 
Floor Architectura” şi a fost 
elaborat cu respectarea 
tuturor prevederilor legale 
privind calitatea în 
construcţii şi a 
Normativelor de proiectare 
a terenurilor sportive şi 
stadioanelor. Valoarea 
totală a acestuia este de 
aproape 500.000 lei din 
care, pentru circa 400.000 
de lei, a fost solictată 
asistenţă financiară 
nerambursabilă.
Soluţia aleasă de Primărie, 

de modernizare a bazei 
UTREC, este justificată de 
condiţiile improprii în care 
se află terenul de ceva 
vreme. „De ani de zile baza 
sportiva UTREC se află în 
condiții improprii. Avem 
acum posibilitatea de a 
reda locuitorilor Chitilei, 
mai ales celor care locuiesc 
în zonă, un spațiu liber, 
verde, destinat mişcării. 
Avem obligatia de a reda 
tinerilor şi copiilor chitileni 
șansa de a performa într-
un teren modern, 
multifunctional. Spațiul 
verde, sportul înseamnă 
sănătate. Este obligația 
noastră de a asigura 
condiții optime pentru a ne 
crește copii într-un mediu 

sănătos”, au spus 
reprezentanţii Primăriei 
Chitila. Reamenajarea 
terenului de sport prevede 
schimbarea suprafeţei 
asfaltice - crăpată şi 
periculoasă - existentă pe 
terenuri şi acoperirea cu un 
strat de cauciuc tartan, 
refacerea terenurilor de 
baschet şi tenis, demolarea 
gardului dinspre Intrarea 
Banatului, realizarea unei 
parcări moderne, 
iluminarea terenurilor cu 
stâlpi de iluminat, 
recondiţionarea gardului 
existent prin înlocuirea 
celui de beton opac cu unul 
din plasă bordurată cu 
inserţii ornamentale care 
va oferi transparenţă şi va 

transforma spaţiul într-
unul deschis locuitorilor, 
ridicarea unei noi 
împrejmuiri și 
recondiţionarea gradenei. 
Acesteia din urmă i se vor 
înlocui băncile din lemn, 
deteriorate şi care nu mai 
pot fi folosite, cu unele din 
materiale rezistente la 
schimbările climatice, iar 
întreaga structură metalică 
a gradenei va fi 
repoziţionată pe placă de 
beton, după ce i se vor 
reface fundaţiile. De 
asemenea, vor fi create alei 
de acces şi deplasare din 
pavele înierbate aşezate pe 
strat de nisip şi vor fi 
reamplasate porţile 
terenului de fotbal.

Elevii pictează propria şcoală
O idee deosebită şi un proiect spectaculos, la nivel naţional, la 
Şcoala Gimnazială „Profesor Ion Vişoiu” din Chitila: elevii talentaţi 
vor transforma cu pensula zidurile şcolii în lucrări artistice.

În “atelierul de mărțișoare” micii artiști lucrează din plin
de 1 Martie, dar şi pentru 
Ziua Mamei şi am mers să-
i surprindem la lucru cu 
câteva ceasuri înaintea 
„zilei M”, Ziua 
Mărţişorului. Când am 
intrat în clasa 
„Fluturaşilor” se simţea 
emoția. Clasa, caldă şi 
veselă, străjuită de planşe 
şi desene făcute de copii, 
arată de parcă în mijlocul 
ei s-a revărsat curcubeul. 
Pe catedră şi pe mese, 
bucăţi de hârtie, mari şi 
mititele, care cu pete, cu 
buline şi cu dungi, care 
desenate în filigran sau cu 
suprapuneri transparente, 
mai groase, cât coala de 
scris ori subţiri ca foiţa, 
amestecate într-o simfonie 
de nuanţe. Roşu, mult 
albastru şi verde, cafeniu 

ca hârtia de orez, galben 
pai şi roz-ciclamen. Toţi 
copiii, fete şi băieţi 
deopotrivă, lucrau 
concentraţi, sub privirea 
blândă a învăţătoarei lor. 
Fiecare voia parcă să se 
dovedească cel mai 
talentat, original şi 
priceput. Decupau cu grijă, 
colorau şi potriveau 
figurine, lipeau, îndoiau 
margini şi aşezau petice 
colorate unu lângă altu, 
unite sau suprapuse, 
închipuind desene 
fanteziste pe aripioarele 
unui fluture ce va primi la 
sfârşit un şnuruleţ răsucit, 
alb-roşu şi va poposi pe 
pieptul celei mai iubite 
fiinţe: mama. „Pentru cine 
faceţi mărţişoarele?”. 
„Pentru mami”, sună un 

cor de glasuri ca de 
clopoţei. „Şi pentru fete, că 
sunt frumoase”, vine glasul 
timid al unui băieţel din 
prima bancă, privind în 
jos, roşu foc în obraji. Este 
primul mărţişor făcut 
numai de mâinile lor, de la 
început până la sfârşit şi 
toată lumea e tare mândră 
de asta. Folosind materiale 
reciclabile şi chiar banale - 
hârtie, paie, pene, coji de 
nuci, resturi de materiale 
textile, mărgele - micuţii 
încearcă şi reuşesc să 
transforme mărţişorul, 
simbolul sosirii primăverii, 
în mici opere de artă pe 
care, cu multă mândrie, le 
vor oferi celor dragi. În 
timp ce lucrau de zor, elevii 
ascultau fascinați legenda 
mărţişorului: „Mărţişorul 

este o sărbătoare 
tradiţională românească a 
primăverii, a prospeţimii, a 
bucuriei, a victoriei binelui 
asupra răului, pe care 
românii o sărbătoresc în 
mod unic încă de pe 
vremea dacilor. Acum, 
femeile și copiii primesc 
mărţișoare legate cu şnur 
răsucit din fir roşu şi alb, 
ca simboluri aducătoare de 
noroc şi bunăstare. 
Mărţişorul era purtat 9 sau 
12 zile, după care era legat 
de ramura unui copac 
tânăr”, povesteşte cu glas 
melodios învăţătoarea 
„Fluturaşilor”, în vreme ce 
se sună de ieşire dar, 
miraculos, niciunul dintre 
copii nu se grăbeşte să fugă 
în pauză.

Proiectul, intitulat „Dă 
culoare școlii tale!”, este 
primul de acest gen din 
România, are loc în șapte 
școli din București și 
județele Cluj, Ilfov, Mureș 
și Teleorman şi, în cadrul 
său, elevi, artiști vizuali și 
profesori vor realiza 
împreună picturi murale de 
mari dimensiuni în spațiul 
școlilor. Promotorii acestei 
idei deosebite sunt 
Asociația Komunitas în 
parteneriat cu Centrul 
pentru Educație și Formare 
Sintagma, Asociația 
Colectiv A din Cluj și 
Asociația KulturTrip din 
Târgu Mureș. „Dă culoare 
școlii tale!” beneficiază de 
un grant finanțat de 
Islanda, Liechtenstein și 
Norvegia prin programul 
EEA Grants, administrat de 
Fondul ONG în România. 
Temele creaţiilor artistice 
ce vor împodobi pereţii 
unităţilor de învăţământ țin 
de: drepturile omului, 
incluziune socială, 
combaterea discursului 
discriminatoriu sau 
instigator la ură. Fiind 
primul proiect de artă 
participativă şcolară din 

ţară, la finalul lui se va 
realiza un film documentar 
și se va elabora o culegere 
de bune practici pentru toţi 
cei interesați de dezvoltarea 
unor astfel de activități în 
viitor. Mai mult, după 
derularea acestei faze pilot, 
Asociația Komunitas va 
propune Ministerului 
Educației și celui al Culturii 
extinderea proiectului sub 
forma unui program 
național prin care copiii să 
realizeze astfel de 
intervenții artistice și „să 
schimbe fața” școlilor în 
care învață.

Casa noastră de la 
şcoală

Pas cu pas, la Școala „Ion 
Vișoiu” din Chitila, ca și în 
celelalte școli, s-a ajuns în 
aceste zile la momentul cel 
mai intens al proiectului. 
Mai întâi au fost atelierele 
educaționale, în care copiii 
au învățat despre drepturile 
copilului, apoi au fost cele 
practice, în care au exersat 
tehnici de pictură, au decis 
tema picturii murale: 
dreptul la educație și au 
schiţat compoziția.

În ultimul weekend din 
februarie echipa proiectului 
de la nivelul școlii a pornit 
la lucru. Copiii participanți 
la proiect, sprijiniți de 
profesoarele Mihaela 
Stancu, Florentina Bănică 
și directoarea școlii, 
Ștefania Duminică, sub 
coordonarea 
reprezentantelor 
Komunitas (Mădălina 
Pavel, artist vizual și 
Sabina Lefter, facilitator), 
vor începe să picteze un 
perete de pe holul școlii. Se 
va lucra în weekend, toate 
materialele fiind asigurate 
prin proiect și cu o 
sponsorizare de la 
Policolor. Pictura va fi 
finalizată la finalul lunii 
martie, iar momentul va fi 
celebrat printr-un 
eveniment la care vor fi 
invitați copii, părinți, 
profesori, reprezentanți ai 
autorităților locale. 
„Acest proiect reprezintă 
cumva o continuare a 
preocupărilor noastre de a 
oferi elevilor și profesorilor 
un mediu prietenos, 
înfrumusețat și valorizat 
prin ideile și realizarea 
efectivă a picturilor de 

către copii. „Casa noastră de 
la școală” va primi atât 
amprenta originalității, cât și 
a libertății micilor noștri 
artiști de a lua decizii și de a 
se exprima. Un exercițiu 
necesar, pe care cred că ar 
trebui să-l generalizăm în 
spiritul educării unor 
cetățeni activi”, ne-au spus 
iniţiatorii proiectului.
„S-a demonstrat că un mediu 
fizic vesel și plăcut joacă un 
rol important în 
îmbunătățirea atmosferei 
din școală și, ca urmare, a 
calității educației și a 
rezultatelor învățării. 

Considerat un fel de „al 
treilea profesor”, spațiul 
educațional îi „vorbește“ 
copilului prin ceea ce îi oferă 
ca posibilitate de acțiune și 
experiență. Cu cât elevii 
contribuie mai mult la 
îmbunătățirea spațiului din 
școala lor și au posibilitatea 
să își pună în practică 
propriile idei, cu atât mai 
mult se vor simți și ei 
proprietarii locului și vor 
aprecia schimbările făcute și 
eforturile depuse de 
profesori.”, spune Anca 
Tîrcă, managerul 
proiectului.

În curând, iubitorii sportului din 
Chitila vor avea la dispoziţie încă 
o bază sportivă. Primăria 
oraşului va demera lucrările de 
modernizare şi aducere la 
standarde de top a fostei baze 
UTREC, un proiect care va 
revitaliza mişcarea sportivă din 
cartier şi va oferi cetăţenilor încă 

Viitoarea bază de la UTREC 
va arăta la fel cu aceasta.

Cu mult talent, puţină 
îndrumare şi multă 
pasiune, cei mai mici elevi 
ai Şcolii Gimnaziale „Ion 
Vişoiu” au vrut să arate că 
din nimic putem face mult 
şi din banal putem face 
frumos şi au creat primele 
lor mărţişoare. 
Am vrut să vedem cum şi 
ce pregătesc ei pentru ziua 
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